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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. július 29. 
napján 11 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
11.00 
1. Döntési javaslatok. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. július 29. 
napján 11 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Szirbik Imre alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Tóth András képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol: Szekeres Krisztián képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető, Szabóné 
Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, 
munkatársainkat! Jegyző úr távollétében az igazgatási csoportvezető lesz jelen a testületi 
ülésén. Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen van, az ülést 
megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Más javaslat? Amennyiben 
nincs, aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 141/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
141/2015. (VII. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. július 29-ei 
rendkívüli nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
1. Döntési javaslatok. 
- Hozzájárulás köznevelési intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
1. Napirend 
Döntési javaslatok. 
- Hozzájárulás köznevelési intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez. 
Előadók: Szegvári Ernőné     Tenczerné Bajusz Ilona 

    polgármester    igazgatási csoportvezető 
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/Az előterjesztés és az értesítés a miniszteri döntésről a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első döntési javaslat a hozzájárulás köznevelési 
intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez. Megérkezett a miniszteri értesítés 
arról, hogy a megfizetendő hozzájárulás havi összege 2 millió Ft. Eddig is 2 millió Ft-ot 
fizettünk havonta és most is ebben az összegben határozták meg, nem emeltek rajta. Az 
előterjesztésben látható, hogy mennyi volt az iskola működési költsége 2013, 2014. évben és 
mennyi a tervezett 2015-ben. Vélemény, javaslat? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Maradjon így, ha ez az önkormányzatnak jó. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az önkormányzatnak így jó, de ha megnézzük az épületet, hogy két 
év alatt, mióta átvette a KLIK mit dolgoztak rajta, semmit. Ha visszavennénk, az mennyivel 
kerülne többe? Milyen lehetőség van a kezünkben, hogy esetleg jobban karban tudjuk tartani? 
A KLIK adott egyszer festéket, de érdemi munkát nem végeztek. Nem tudom, hogy mennyire 
leromlott állapotban kaphatjuk majd vissza. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha visszavesszük az önkormányzatnak 31 millió Ft-jába fog 
kerülni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Szerintem annál többe, mert nem adták meg még a minimumot sem, 
például a tanárok vették a krétát. Ha visszavesszük ennek sokszorosa lesz, mert akkor kell 
majd ez is, az is.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha visszavesszük, akkor csak egy nagyon szűk részére leszünk 
rálátással. Az a kérdés, hogy esetleg 10 év múlva mennyit kell majd ráköltenünk erre az 
intézményre? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most meghatározták, hogy mennyi összeget kellene fizetni és 
van egy összeg, amibe valószínűsíthetően kerülni fog a működtetés. Nem csak a gázról, 
villanyról van szó, ha az interaktív táblában elromlik az izzó azt az önkormányzatnak kellene 
megvennie. A tanulóasztalokat is az önkormányzatnak kellene beszereznie. Taneszközt egy-
két darabot sorol fel az oktatási törvény, minden más nem taneszköznek minősül, amit az 
önkormányzatnak kellene biztosítania. Ez így nagyon sok. Az a véleményem az iskola 
állapotával kapcsolatban, mivel látszik, hogy pénzhiány van a KLIK-nél, azt meg tudja tenni 
az önkormányzat, hogy biztosítja a festőszakembereket, adjanak festéket. Úgy gondolom, 
hogy adták eddig is a festéket. Annak nincs akadálya, hogy ezekben a fenntartási munkákban 
valamennyi segítséget nyújtsunk, akkor nem 31 millió Ft-ba kerül, hanem 24 millió Ft-ba, 
plusz valamennyi összeget, ha még biztosítunk, akkor is jobban jön ki az önkormányzat.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez igaz, de féltem az iskolát. Azáltal, hogy a KLIK nem tesz bele 
pénzt, hogyan lehetne ezt kivédeni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Így, hogy biztosítjuk a szakembereket, a KLIK megvásárolja 
a festéket.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az önkormányzat jó gazdája volt ennek az 
intézménynek, mégis azt gondolom, hogy ez a megoldás jó, amit polgármester asszony 
felvetett, hogy esetleg besegíteni a festésben. Az elég kellemetlen szituáció, ha munkáltatói 
feladatok félig-meddig az önkormányzathoz kerülnek, abból akár feszültség is lehet. Fontos 



6 

 

az egységes irányítás egy intézmény életében. Biztos, hogy az nem könnyíti meg, hogy ha az 
eredeti elképzelések felett egy fenntartó másként dönt, miután nincs nap mint nap képben, 
hogy mi az iskolának az élete, menete. Jó gazdának tartom az önkormányzatot és szerintem az 
összes ügyben szakmai szempontból is rugalmasabb volt a rendszer, amikor szükség volt 
valamire, gyorsabban lehetett orvosolni, eljárni az ügyekben, de mégis azt javaslom, hogy 
fizessünk havonta a 2 millió Ft-ot és figyeljünk az épületre. 
 
Tóth András képviselő: Nem nő a mozgástér, akkor sem, ha visszavesszük.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha most visszaadnák, egy nagyon részletes együttműködési 
megállapodást kellene kötni, hogy mikor kinek mi a dolga. Most egységes az irányítás, ott van 
a KLIK vezetője és irányítja az iskolát. Amikor beszélgettünk testületi ülésen, hogy mi alakult 
ki az iskolában az oktatási részen, sajnálom, hogy nem hívtuk el a KLIK vezetőjét. Azt láttam, 
hogy ebben nagyon együttműködő lenne, nem szeretné, hogy ez a tendencia eluralkodjon. 
Lehet, hogyha belép ebbe a rendszerbe, akkor több eredményt el tudtunk volna érni vagy 
jobban fel tudta volna tárni az iskolában kialakult mögöttes dolgokat, amiért ez a helyzet 
kialakult és a szülőknél ez a folyamat elindult. Ez tanulság is szerintem, ha ilyen probléma 
van, értesíteni kell és kérni, hogy jöjjön ki testületi ülésre. Ezt folyamatában kell kezelni, 
hogy mennyire engedik majd ezt a vándorlást és mit engednek meg, ha ilyen kialakul, akkor 
mit kell ahhoz lépni, hogy ilyen ne legyen. Nagyon sok olyan helyzet alakult ki, hogy 
elviszik, magántanulónak íratják be. Nem tudnak kompromisszumot keresni, nem tudnak 
együttműködni. A gyerek érdekét kellene nézni, az a legfontosabb. A pedagógusainkkal 
tudjuk nézni a gyereket, a szülőknél nem sok mindent tudunk elérni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez 2019-ig szól, akkor már látszani fog egy nagyon markáns 
tendencia, hogy milyen felújítások, beszerzések voltak.  
 
Tóth András képviselő: Az a félő, hogy ez magával vonja azt is, hogy egyre több gyereket 
visznek el. Nem tudom a KLIK vezetőségének mi lesz az érdeke? Makón is egyre kevesebb 
gyerek van, azokat az iskolákat is fel akarják tölteni. Kinek, mi lesz az érdeke a működtetéssel 
kapcsolatban? Minél jobban romlik le az állapota, annál több fiatal mondja majd, hogy egy 
jobb, feltöltöttebb iskolába akar menni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Miért gondolja, hogy a makói iskolákra lesz pénze a KLIK-
nek? A makói önkormányzat is úgy döntött, hogy hagyja a KLIK-nél. Látja azt is, hogyha 
átvenné, akkor abban a pillanatban neki kellene helytállni. Úgy gondolom, hogy minden 
épület azonos módon fog valamilyen szinten romlani, a makói iskola is. Nem zárkózunk el, 
annak nincs akadálya, ha pályázatot akarnak benyújtani az épület vonatkozásában. Gondolom, 
Makó sem zárkózik el ez elől, ha fel lehet újítani valamelyik iskoláját, beadnak pályázatot, de 
a sok iskola közül az egy lehet vagy kettő. Az összes iskoláját nem tudja olyan szinten tartani, 
hogy az állaga jó, nívós legyen, mert a KLIK-nél arányaiban ugyanannyi pénz jut a makói 
iskolára, mint a zomborira.  
 
Tóth András képviselő: Nyilván, de újabbak az iskolák és ott van jobban szorongatva a 
KLIK, ahol több a gyerek és az iskola. Azokat hallják jobban, hangosabban. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A maroslelei iskolában gyűjtést rendeztek azért, hogy a WC-t 
felújítsák. Nyert is a maroslelei iskola. 
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Tóth András képviselő: Pontosan ez a probléma a szülői gondolkodással, a KLIK átvette az 
iskolákat és azt ígérték, hogy mindent intéznek. Ehhez képest gyűjtést kell szervezni, hogy 
egy WC fel legyen újítva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez Maroslelére igaz. 
 
Tóth András képviselő: Itt ha bejelentenénk, hogy gyűjtést szervezünk valaminek a 
felújítására, a szülők először háborognának, hogy nem ez volt ígérve. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pontokat lehetett gyűjteni és egy tisztítószergyártó cég 
vállalta a felújítás költségét. Megjelentettek fényképeket a WC-ékről, és amelyikre többen 
szavaztak az lett felújítva, végül nem a szülők gyűjtötték össze rá a pénzt.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Klárafalván egy gyönyörűen felújított óvoda volt és 
mégis a szülők voltak azok, akik asszisztáltak ahhoz, hogy az az óvoda kiürüljön. Ha nem 
vitték volna el a gyerekeket mindenfelé, abban az esetben az az óvoda akár még a mai napig 
is azzal a minimum 8 fővel működni tudott volna. Hiába beszéltünk a szülőkkel. Ilyenen is 
múlhat tényleg, hogy kevesebb a gyerek. Ez összefügg azzal, amit polgármester asszony 
mondott, hogy ezeket a gondokat meg kell osztani a mindenkori KLIK vezetőjével, hogy 
tudjanak róla, hogy az önkormányzat is érzi ezt a gondot. Úgy érzem, hogy mivel minél 
kevesebb gyerek van, egyre inkább az lehet a tendencia, hogy utaztatják és feltöltik a városi 
iskolákat.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennek nem dologi oldala volt, ami elindította, ennek emberi, 
nevelési, tantestületi oldala volt. Miért nem alakult ki egy ilyen a makói iskolákban? Azért ott 
is hasonló a szülők összetétele.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Amíg szabad intézményválasztás van, bárki bárhová 
viheti gyermekét. A szülői kötelességeket kellene nagyon tisztázni. Sok házi feladat van, 4-5 
évvel ezelőtt ilyen indokokkal is voltak olyanok, akiket átvittek másik iskolába. Azt 
gondolom, hogy egy iskolának ez a feladata, hogy valamilyen szinten tanítsa meg, otthon 
gyakoroltassa a gyereket. Nyilván most kiragadunk információkat vagy dolgokat, ez szakmai, 
de ha van ilyen információ biztos, hogy mindig meg kell osztani a vezetéssel, hogy lássák, 
tudják, hogy mi is törekszünk, súlyozzák ők is, mert az is érdekük, hogy oda bekerüljenek, 
feltöltsék a létszámokat, de mindenhol kevesebb gyerek született. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Polgármester kollégákat kérdeztem a döntésükről. 
Csanádpalota lehet, hogy 3.000 fő alá esik, így már nem lesz kérdés. Csökken a létszám 
mindenhol és ez magával hozza a gyereklétszám csökkenését is.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ez az, amikor stratégiát kell kitalálni, előre 
gondolkodni. A döntés sok esetben szakma és szakértelem hiány mellett is tényleg a szülő 
kezében van, ettől kezdve bizonytalan a rendszer.  
 
Tóth András képviselő: Balázs Zoltán képviselő úr is mondta pár testületi üléssel ezelőtt, 
hogy vonzóbbá kell tenni Kiszombort az ideköltözőknek is, ez összefügg azzal, hogy az 
iskolában legyen gyerek. Minden mindennel összefügg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszéltünk erről, ezt a helyi szabályozást meg is fogjuk 
csinálni. Az nem működik, hogy több millió Ft-ért házakat vásároljunk. Valamekkora 
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támogatást tudunk adni, hátha ezzel több lesz a beköltöző vagy ezzel kiköltözést fogunk 
felerősíteni, mert ebben az is benne van, hogy nem biztos, hogy azokat a házakat veszik meg, 
amelyek üresen állnak, hanem most valaki lát egy esélyt, hogy el tudja adni a házát és el tud 
költözni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az elhangzott érvek alapján javaslom a havi 2 millió Ft fizetését, de 
az mégsem állapot, hogy még kréta sincs.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A következő évi munkatervünkbe tudatosan beiktatjuk, 
hogy minden évben elmegyünk és bejárjuk az iskolát, látszik, hogy nincs kréta, nincs ez vagy 
az, akkor lehet jelezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Inkább az állapotára vonatkozóan jelezhetünk. Évente bejárás 
van, jelezni fogjuk a testületi tagoknak is. Kérdés az előterjesztéssel kapcsolatban? Aki 
egyetért azzal, hogy a köznevelési intézmény működtetésével továbbra is a KLIK-et bízzuk 
meg és a havi 2 millió Ft hozzájárulás fizetését vállaljuk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 142/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Hozzájárulás köznevelési intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez - a 
nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 74. § (6) bekezdése alapján meghozott 
döntésről 
 
142/2015.(VII.29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a hozzájárulás 
köznevelési intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – figyelemmel a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (a továbbiakban: Nkt.) 74. § (6) bekezdésére, az 
Emberi Erőforrások Minisztériuma Köznevelésért Felelős Helyettes Államtitkára 
38227/2015/KOIR ügyiratszámú, miniszteri döntésről szóló értesítésében, valamint a 
Képviselő-testület 105/2015.(V.26.) KNÖT határozatában foglaltakra – akként határoz, hogy 
a 2015. szeptember 1-je és 2019. augusztus 31-e közötti időszakra – a köznevelési intézmény 
működtetésével összefüggő költségvetéshez - megfizetendő 2.000 ezer Ft havi hozzájárulás 
összegét elfogadja. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Nkt. 74. § (6) 
bekezdésében foglaltak alapján az önkormányzat rendelkezésére álló saját és átengedett 
bevételek terhére a saját tulajdonában álló – az állami intézményfenntartó központ által 
fenntartott köznevelési intézmény feladatainak ellátását szolgáló – ingó és ingatlan vagyon 
állami intézményfenntartó központ általi működtetéséhez megállapított hozzájárulás 
megfizetését vállalja.  
 
A határozatról értesül: 
- Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 
- Magyar Államkincstár Csongrád Megyei Igazgatóság 
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Rendezvénysátor igénylése a Kiszombori Roncsderbihez 
Előadók: Szegvári Ernőné     Tenczerné Bajusz Ilona 
      polgármester    igazgatási csoportvezető 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Baranyi Istvántól érkezett kérelem, hogy a Kiszombori 
Roncsderbire augusztus 9-re kölcsönözni szeretnék a sátrat. Jelezni szeretném, hogy 
augusztus 15-re Varga Attila plébános úr kérné, mert korábban Dr. Katona István itt volt 
káplán, aki most már püspöki rangban van, és itt misézne. A templom mellé szeretnék 
felállítani. A Kukorica Útvesztőben 10 napig volt felállítva, őriztettük, szétbontottuk, a 
főtéren le lett takarítva. 6-7 ember állítja, bontja a sátrat, addig nem tudnak dolgozni. Nagyon 
le vagyunk maradva a közmunka programjainkkal. A legtöbb rendezvény árbevételes, ha 
valakinek árbevétele van, akkor béreljen sátrat. Nem győzzük építeni, bontani és őrizni a 
sátrat. Itt van most az emlőszűrő busz, kérték, hogy őrizzük, most őrizzük. Van 100 
emberünk, de ebből nagyon sok a nő, illetve csak azok tudják felállítani, akik erre kiképzést 
kaptak és évek óta itt vannak.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A sátor állítását nem bíznám másra, annyira profi módon csinálják, 
másik oldalon meg a falué a sátor. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megértem, hogy a falué a sátor. Azt értsék meg, hogy van 
egy leszerződött feladatunk, amit a polgármesternek a munkaügyi központ által megadott 
paraméterek szerint végre kell hajtania, de nem tudjuk, mert hol itt kell, hol ott kell sátrat 
felállítani. Ezt falunapokra vásároltuk közösen Ferencszállással, Klárafalvával. Szeptember 
egyik hétvégéjén, Ferencszálláson a másikon Kiszomboron állítjuk fel. Állítottuk a 
művelődési ház rendezvényén, ami nem érte el azt a részvételi küszöböt, amiért sátrat kell 
állítani. Június 24-re állítottuk a sátrat. Gondoljanak bele, hogy ez munkaórába mennyi. Nem 
tudom, hogy ennek mi a megoldása, erre nem tudok ötletet adni, mert ha azt nézem a falué a 
sátor, de az, hogy 6-7 ember napokig ezen dolgozik, ez meg nem normális, mert nem tudjuk 
őket kivenni a munkából, másnak meg nem tudjuk odaadni. Ez van: állítjuk, bontjuk, állítjuk, 
bontjuk, őrizzük, állítjuk, bontjuk. A feladatainkat pedig nem tudjuk megcsinálni. Ha a 
képviselők ülnek ott és vállalják érte a felelősséget, akkor azt mondom rendben, de fogalmuk 
sincs, hogy le vannak maradva és be kell fejezni a programot.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Egyetértek, ne vegyük ki az embereket a munkából, viszont ezek az 
emberek nem ez a 3-4 nap miatt vannak lemaradva, mert nem csinálnak semmit, emiatt 
vannak lemaradva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igaza van, de ez a 6-7 ember, aki dolgozik is rendesen.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezekben a programokban, amik mennek, ha csak a felével többet 
dolgoztak volna már készen lettek volna. Mondtam, hogy bármikor szívesen odamegyek 
őrzöm, csinálom és ásom is, ha arról van szó, de az felháborító, hogy ott ülnek 20-an egy ház 
előtt egy hétig. Úgy kell odaadni, hogy munka után felállítják a sátrat és azt kifizetik. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Maximálisan igaza van, nem dolgoznak. Ezzel nem tudok mit 
kezdeni, Kis Róbertnek mindig szólok. Itt volt Süli János mennyi vád érte, mennyit bántották, 
de legalább valamennyi eredményt elértek. A múltkor elmondtam Kis Róbertnek is, hogy nem 
akarom hallgatni a testületet, mert igaza van a testületnek. Elmondtam a munkairányítónak, 
egyszerűen nem dolgoznak és egymást uszítják. Közölték ebben a nagy melegben nem 
dolgoznak, mondtuk, hogy a könyvtár tetején is dolgoznak, a válasz az volt, hogy azok többet 
keresnek. Ez a 6-7 ember, ők haladnak a legjobban és pont őket kell kivenni, mert ők tudják 
felállítani a sátrat. Nem tudok mit csinálni, de ha valaki tud, próbálja ki, oda lehet állni, ki 
lehet menni. Majdhogynem kötelesek vagyunk őket felvenni.  
 
Tóth András képviselő: Mennyi ideig tart felállítani azt a sátrat?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egy délelőtt. 
 
Tóth András képviselő: Amikor először állítottuk össze a sátrat, akkor többen össze voltunk 
hívva, hogy lássuk, hogyan is kellene összerakni. Akkor egyetlen egy ember, aki idehozta a 
sátrat az mutatta, hogyan kell. Egy ember irányította a 8-10 embert. Nem lehetne, hogy aki 
kibérli, az szerezzen 5 embert és 1 embert odaküldeni, aki tudja, hogyan kell felállítani a 
sátrat? Akkor csak 1 ember esik ki és azok, akik bérlik vagy bérelni szeretnék, azok 
biztosítanak 5 embert, akiket nekik kell fizetniük. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A Magtár előtt korán már ott voltak a közmunkások, polgármester 
asszony megkérdezte, hogy mára mi a feladat, várták a sátrat és aztán mosták, végül is, ha a 
szervezés jó lett volna, akkor már két óra hossza dolgoztak volna. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha nem dolgozik és le tudjuk jegyzőkönyvezni, elküldjük, 3 
hónapig nem kap segélyt.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Többször is mondtam már, ha lehetséges kimegyek velük akár ásni 
is. Volt is már rá példa, a Csatorna utcában ástam velük. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem ásni kellene, hanem végezzék el a munkájukat, azt kell 
elérni.  
 
Tóth András képviselő: Nem lehetne ösztönözni a brigádvezetőt? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Többet kap a brigádvezető. A javaslat szerint biztosítsák a 
sátor felállítását, 1 embert adunk munkaidőn kívül, úgy, hogy finanszírozzák a munkaidőn 
kívüli bérét és annak az embernek az irányításával kell a sátrat felállítani, valamint szükséges 
egy megállapodás, hogy aki elviszi a sátrat bárminemű sérülésért vagy megsemmisülésért 
anyagilag felelős. Őrizzék ők. Ezt javaslom a Kiss Mária Hortensia Honismereti Körnek is, 
hogy oldják meg ezt a problémát és őrizzék a sátrat, de ne közmunkásokkal. Varga Attila atya 
is állíttassa fel.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Atyának nem tudom mennyire szükséges, ott a művelődési ház, 
nem lesz ott annyi ember. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha kéri és felállítják, kifizeti az embereket, a segítőt. A 
megállapodásba bele kell írni, hogy a sátrat tisztán, megszáradva adják vissza. A sátor 
összehajtásához is kell ember.  
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Gazsi Gábor képviselő: Ezekkel a feltételekkel lehet odaadni.  
 
Tóth András képviselő: Oda kell adni, másoknak is oda lett adva, kutyásoknak, a 
Honismereti Körnek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Visszavonjuk a határozatot. 
 
Tóth András képviselő: Akkor ismét előjön, hogy csak a falué a sátor. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Soha nem volt arról szó, hogy ily módon a falué a sátor, mert 
akkor gyakorlatilag, ha jönnének, hogy lakodalomba kell, akkor is oda kellene adni. Nem 
erről volt szó, saját rendezvényeinkhez vásároltuk a sátrat. A másik, ahányszor fel lesz építve 
annyiszor fog sérülni, annyival romlik majd az állaga és előbb-utóbb 2-3 éven belül az 
önkormányzat is bérelhet a rendezvényeihez sátrat.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Reméljük, oda nem jutunk, de ha valami sérül azt meg lehet venni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ügyelni kell, hogy zárja le az oldalát, mert pillanatok alatt, 
ha szél van, mint egy vitorla elindul, 2 perc alatt összetörhet a sátor.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez megtörténhet a falunap alatt is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amikor falunap van, ott vannak a munkatársaink, akik 
figyelnek erre. A pályázat fenntartási időszakában is még benne vagyunk. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Mennyi volt az értéke? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 3 millió Ft.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Biztosításunk nincs? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sátorra nincs. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A megállapodást körültekintően kell megfogalmazni, ha valaki 
elköveti a hibát, akkor anyagilag helyt kell állnia. 
 
Tóth András képviselő: Igazából nincs sokszor felállítva, késő tavasztól őszig.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Bérleti díj nélkül adjuk, igaz árbevételes rendezvények, a 
roncsderbin is belépő díjat kell fizetni, ki tudja milyen a szaldója. Ez ugyanaz, mint a 
Kukorica-Útvesztő, ott is van árbevétel. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez nem ugyanaz, árbevétel van, de nem saját bevétel, mind 
visszafordítjuk a falura. Ne mondja, hogy magunknak tesszük el. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ott is megvannak a kiadások, bevételek, szaldóba kell 
állítani. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az összes bevételünk a helyi rendezvényekre megy el, míg ez vagy 
másik rendezvény az saját bevétel. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Akkor miért adjuk oda a sátrat?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Javaslom, hogy ne legyen odaadva senkinek a sátor, csak a 
falunapra legyen felállítva. Minden rossz, nincs ember, nincs az, nincs ez, ezt is védjük, azt is 
védjük. Oda ne adjuk, csak elmondhatjuk, hogy van egy sátrunk és csak a falunapon állítjuk 
fel. Mindennel összefügg minden, ez is hozzátartozik az összefüggéshez, hogy az itteni 
emberek esetleg tudnak valamit csinálni egy olyan sátorral, ami a falué. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha árbevételes, akkor miért adjuk ingyen? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ebben a faluban még egy sátrat sem lehet kapni, mert az nem a 
mienk, hanem az önkormányzaté. Ezt is el lehet mondani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az önkormányzat nem egy sátorkölcsönző cég.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Azt is meg lehet csinálni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lehet, mert ez a pályázat árbevételt nem tesz lehetővé. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Meddig? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Öt évig.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mindjárt letelik az öt év. Ha öt év eltelt 100.000,- Ft-ért adjuk bérbe 
a sátrat. Úgy is lehet, ha a képviselő-testület elfogadja, hogy amelyek a Kiszombori Nyári 
Fesztivál programjában benne vannak programok, azokhoz biztosítjuk, ha azon kívül kérik 
azoknak meghatározott költségért lehetne odaadni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A kutyakiállítás is egy nagy dolog, nagyon sok helyről jönnek, ez 
visszaköszön.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ősszel lesz ez a rendezvény és akkor van emberünk, akik 
ezzel tud majd foglalkozni. Most kikerül a roncsderbire a sátor porba, piszokba. 
 
Tóth András képviselő: Azzal semmi gond nincs, ha bevétele van, hogy kifizeti annak az egy 
vagy két embernek a munkadíját, aki kimegy irányítani a sátor felállítását. Amikor falusi 
rendezvény van, amikor a bevételt a falura fordítják vissza, akkor ne kelljen a sátor 
felállításért fizetni, elég egy ember, aki irányítja a felállítást, vagyunk ott sokan, akik szívesen 
segítenek. Ennek a sátornak üzemben kell lennie, mert öregbíti a falu hírnevét. Ha nem adjuk 
oda a sátrat az nagyon negatív dolog.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen a népszerűség nagyon számít. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Egyetértek Tóth Andrással, hogy olyan esetben kérjünk pénzt. 
Esetleg el kell gondolkodni azon, hogy hány napra, kötve legyen ahhoz, hogy minél hamarabb 
visszaadja.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Jó ötletnek tartom, hogy fizettetünk majd, de az egyház 
rendezvényén biztos nem lesznek annyian.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Most még nem kérhetünk bérleti díjat a pályázat miatt. Az 
lenne a döntés, hogy megállapodás alapján kölcsön adjuk a sátrat, mindig a testület által 
jóváhagyottak alapján, úgy, hogy az önkormányzat alkalmazásában lévő munkavállalók közül 
1 főt munkaidőn kívül alkalmaznia kell ahhoz, hogy a sátor szabályosan kerüljön felállításra, 
bontásra és szállításra. Ezt majd a kutyakiállítást szervezőkkel is megbeszéljük. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Ezt volt ennek a veszélye, hogy nagyon el fog indulni az igény, 
mert ingyen van.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tönkre is fog menni. Aki egyetért az elhangzottakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 143/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Rendezvénysátor igénylése a Kiszombori Roncsderbihez 
 
143/2015 (VII.29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
rendezvénysátor igénylése a Kiszombori Roncsderbihez tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. augusztus 9-én 
megrendezésre kerülő Kiszombori Roncsderbihez biztosítja a Makói Extrém Sportegyesület 
(a továbbiakban: szervező) részére az Önkormányzat tulajdonát képező rendezvénysátort 
azzal a feltétellel, hogy a szervező köteles a használatba adásra kötött külön megállapodásban 
meghatározott feltételeket teljesíteni, különös tekintettel a sátor felállítására, szétszerelésre, 
tisztán tartásra, őrzésre és a károk megtérítésére vonatkozóan. 
 
A határozatról értesül: 
- kérelmező 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Térfigyelő kamerarendszer kiépítésére árajánlat kérése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Tenczerné Bajusz Ilona 
        polgármester    igazgatási csoportvezető 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Augusztus 19-én várható a kerékpárút ünnepélyes átadása, 
Lázár János miniszter urat felkértem, úgy néz ki, hogy tud is jönni az avatásra. 16 vagy 16.30-
kor lenne, attól függően, hogy utána a településen tudna-e augusztus 20.-ai köszöntőt 
mondani. Ha tud, akkor fél 5-kor kezdődne, ha nem tud, akkor 4-kor.Úgy tűnik, elmaradna a 
mise, mert ez a két program zavarná egymást. Az a kérésem a képviselő-testülethez, hogy 
amennyiben tudnak, szervezzenek gyerekeket kerékpárral. Nem a kisállomásnál lesz a sátor 
felállítva, hanem a körforgalom után lévő lejárónál. Kiszombor irányából nem tudjuk 
megnyitni a kerékpárutat, mert a kisállomásnál életveszélyes lenne, nem lehet mozogni, le 
kellene zárni a 43-as főút bevezető útját. Panaszkodnak, hogy hosszan piros a lámpa a hídnál, 



14 

 

ennek oka van, engedély alapján történik, a Közút így adta meg az engedélyt. Arra kérek 
mindenkit, hogy gondolja át logikusan, amikor mindkét oldalról piros van, sok esetben azért 
történik, mert mozognak bent a járművek és dolgoznak. Tudom, hogy este nem dolgoznak, 
tudom, hogy nem mindig dolgoznak és akkor üres járat van, de ezt nem lehet átállítgatni. 
Ennek ez a szabályos engedélyezési eljárása, volt már bejelentés a Közútnál is, kijöttek, 
bemérték, teljesen szabályosan működik. Sajnálom, hogy türelmetlenek az emberek. Talán 
még egy hétig fog tartani. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Amiért ilyen hosszan piros, azt lehet mi autósok értük el, mert úgy 
látom, hogy amikor már piros 4-5 autó még átmegy, ezt az élet írta felül. A kerékpárút 
elkészült.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Húzták volna az időt, nagyon le voltak maradva. Július 31-re 
be kellene fejezni. A műszaki átadás elindul, abban partner vagyok, mire lezajlik a végére, 
addigra mindent befejeznek. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Leverték a szélét. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van egy zombori lakos, aki éjszakánként a szegélyköveket 
szétveri kalapáccsal, még nem sikerült elkapni. Most nem győzik javítani, ezek be vannak 
betonozva, elég kellemetlen a helyzet. Hallja az őr, de mire odaér, már eltűnik. Nem tudom, 
hogy a polgármesterrel, az állammal vagy a fennálló renddel szemben van problémája, hogy 
ilyen embereket mi motivál, jó lenne megtudni. Van-e még kérdés, észrevétel? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A játszótéren miért nincs víz? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Tönkretették, el is lopták. Az óvodai alapítvány 
megszavazott egy összeget, hogy csapot vásároljunk, de nem egyszerű beszerezni a speciális 
csapot. Amennyire lehetett helyreállítottuk, most a csap hiányzik még. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: A focipályán is volt, hogy kinyitották és úgyis hagyták egész 
éjszakára, le kellett bontanunk. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom, hogy kérjünk árajánlatot a kamerarendszer kiépítésére, a 
játszótérre. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A focipályára is kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Arra kaptunk már árajánlatot: 400.000,- Ft munkadíj nélkül. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A játszótérre a kamera nagyon indokolt lenne.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mozgásérzékelős lámpát is lehetne felszerelni. 
 
Tóth András képviselő: Kübekházát tudnám példának felhozni, szemetet raktak le, ahová 
nem szabadott volna, a polgármester oszlopra felszereltetett kamerát, kiírták, hogy éjjellátós 
kamerával őrzött terület, attól a pillanattól kezdve nem hordott oda senki szemetet. Itt a 
játszótéren is el kellene hitetni, hogy ilyen kamera van kint.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: Hajnali 2-3 óra körül is lehet hallani, hogy nagyon nagy 
az élet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt a részt be kell kamerázni. Aki egyetért azzal, hogy 
kérjünk árajánlatot a játszótér és a sportpálya kamerarendszerének kiépítésére, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 144/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Térfigyelő kamerarendszer kiépítésére árajánlat kérése 
 
144/2015.(VII. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a térfigyelő 
kamerarendszer kiépítésére árajánlat kérése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért az önkormányzati 
tulajdonú, Kiszombor, Szegedi u. 5. szám alatti játszótér területén, valamint az 1462 
helyrajziszámú sporttelepen térfigyelő kamerarendszer kiépítésével. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri Szegvári Ernőné 
polgármestert, hogy a meglévő árajánlaton felül kérjen több vállalkozótól árajánlatot a 
kamerarendszer kiépítésével kapcsolatban és ismertesse azokat a Képviselő-testület ülésén. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 

Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még valakinek kérdése? Amennyiben nincs, köszönöm 
a megjelenést, a mai rendkívüli testületi ülést bezárom.  
 

Kmf. 
 
Szegvári Ernőné        Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester       jegyző távollétében: 
 
 
         Tenczerné Bajusz Ilona 
         igazgatási csoportvezető 


